

國立中興大學運動與健康管理研究所碩士班相關規定
National Chung Hsing University Graduate Institute of Sports and Health Management
Regulations for the Master's Program

103.01.08 所務會議修訂通過
106.02.21 所務會議修訂通過
106.06.20 所務會議修訂通過
106.12.12 所務會議修訂通過
107.04.24 所務會議修訂通過
107.09.11 所務會議修訂通過
109.02.18 所務會議修訂通過
111.11.02 所務會議修訂通過
112.04.20 所務會議修訂通過

(Amended and passed by the Institute Affairs Meeting on January 8, 2014)
(Amended and passed by the Institute Affairs Meeting on February 21, 2017)
(Amended and passed by the Institute Affairs Meeting on June 20, 2017)
(Amended and passed by the Institute Affairs Meeting on December 12, 2017)
(Amended and passed by the Institute Affairs Meeting on April 24, 2018)
(Amended and passed by the Institute Affairs Meeting on September 11, 2018)
(Amended and passed by the Institute Affairs Meeting on February 18, 2020)
(Amended and passed by the Institute Affairs Meeting on November 2, 2022)
(Amended and passed by the Institute Affairs Meeting on April 20, 2023)

一、入學辦法：依照本校「碩士班章程」及各項有關規章辦理。

Admission procedures shall be conducted in accordance with the "National Chung Hsing University Master's Program Regulations" and other relevant regulations.

二、指導教授之聘任

Appointment of Thesis Advisor

- (一) 研究生應於入學第一學期結束前就本校專任教授、副教授、助理教授中選定指導教授（若研究生領域無適當指導教授時，得經所長同意後聘請校外學者擔任，但本所需有一位教授共同指導之）。論文口試委員需含本所專任教師至少一名。

Graduate students shall select their thesis advisor from among the full-time professors, associate professors, or assistant professors of the university before the end of their first semester of enrollment. (If there is no suitable advisor within the student's field, the student may, with the approval of the Director of the Graduate Institute, appoint an external scholar as an advisor; however, a faculty member from the Institute must serve as co-advisor). At least one member of the thesis defense committee must be a full-time faculty member of the Institute.

- (二) 指導教授經選定後，無特殊理由不宜更改。有特殊理由須更換指導教授時，須先報請所長、原指導教授及新指導教授協商同意後始可更換指導教授。

Once a thesis advisor is selected, changes shall not be made without a valid reason. If there is a valid reason to change the advisor, the student must first obtain the approval of the Director of the Graduate Institute, the original advisor, and the new advisor.

- (三) 有關指導教授聘任之細節請參閱本校「論文指導教授與研究生互動準則」。

For details regarding the appointment of thesis advisors, please refer to the "NCHU Guidelines for the Interaction Between Thesis Advising Professors and Graduate Students."

三、課程及修業

Curriculum and Study

- (一) 研究生之註冊、選課和修業等事項，悉依本校「碩士班章程」及各項有關規定辦理。

Matters related to registration, course selection, and program of study for graduate students shall be governed by the "National Chung Hsing University Master's Program Regulations" and other

relevant regulations.

- (二) 必選修課程學分依各學年度入學畢業條件明細表規定，104 學年起入學之研究生需修習院核心課程6 選2 門必修課程。非本所開設之課程需經所務會議通過後，始可列入畢業學分，研究生每學期需修習本所規劃課程學分。畢業授與管理學碩士(Master of Business Administration)。

The required and elective course credits are based on the graduation requirements for each academic year. Students admitted from the 104th academic year onwards are required to take two (2) out of six (6) core courses offered by the college. Courses not offered by the Graduate Institute must be approved by the Institute Affairs Meeting before they may be counted towards graduation credits. Graduate students are required to take courses offered by the Graduate Institute each semester. Upon graduation, students will be conferred a Master of Business Administration degree.

- (三) 開課科目：本所課程規劃分為必修、專業必選及選修科目，科目明細請參閱本所各學年度畢業條件明細表。

Courses offered: The Graduate Institute's curriculum is divided into required courses, specialized elective courses, and elective courses. For details on the courses offered, please refer to the Graduate Institute's graduation requirements for each academic year.

四、修業年限：碩士班研究生之修業年限依本校「碩士班章程」之規定辦理。

Duration of Study: The duration of study for the Master's program shall be in accordance with the "National Chung Hsing University Master's Program Regulations."

五、學位考試

Thesis Defense

- (一) 研究生在學期間須修畢「碩士班學程」規定之應修科目與學分。

Graduate students must complete the required courses and credits stipulated in the "National Chung Hsing University Graduate Institute of Sports and Health Management Regulations for the Master's Program."

- (二) 研究生在學期間應出席「運動與健康管理專題討論」至少8 次，並於本所舉辦之學術研究發表會發表至少2 次，其餘規定依據「運動與健康管理專題討論實施辦法」辦理。

Graduate students are required to attend the "Sports and Health Management Seminar" at least 8 times during their studies and present at least twice at the Graduate Institute's academic research presentations. Other requirements are stipulated in the "National Chung Hsing University Graduate Institute of Sports and Health Management Implementation Regulations for Seminars on Sports and Health Management."

- (三) 研究生在學期間必須在校內外學術研討會或學術性之期刊上至少累計6 點論著發表，研討會類論文及發明專利類發表至多採3 點。(本次修正規定適用於 112 學年度起入學研究生)

During their studies, graduate students must accumulate at least six (6) points from publications in academic conferences or journals. Conference papers and **invention patents** may account for a maximum of three (3) points. (This revised regulation applies to students admitted from the 112th academic year onwards.)

1. 發表成果考核方式如下：

Publication requirements are assessed as follows:

(1) 期刊類

Journal Publications:

A. 國際期刊：SCI、SSCI、EI 及其他具國際期刊

(第一、通訊作者)：10 點

(第二作者以後)：8 點

International Journals: SCI, SSCI, EI, and other refereed international journals

(First author, corresponding author): 10 points

(Second author and beyond): 8 points

B. 國內期刊：TSCI 及 TSSCI

(第一、通訊作者): 8 點

(第二作者以後): 6 點

Domestic Journals: TSCI and TSSCI

(First author, corresponding author): 8 points

(Second author and beyond): 6 points

C. 其他國內學術期刊(院內認定期刊):

(第一、通訊作者): 4 點

(第二、三作者): 3 點

Other Domestic Academic Journals (Journals recognized by the College):

(First author, corresponding author): 4 points

(Second and third authors): 3 points

D. 其他國內學術期刊(非院內認定期刊):

(第一、通訊作者): 3 點

(第二、三作者): 2 點

Other Domestic Academic Journals (Journals not recognized by the College):

(First author, corresponding author): 3 points

(Second and third authors): 2 points

(2) 發明專利類：(須與本所學習研究領域相關)

(第一發明人): 6 點

(第二發明人): 4 點

Invention patents (must be related to the Graduate Institute's field of study):

(First inventor): 6 points

(Second inventor): 4 points

(3) 研討會

Conference Presentations:

A. 國際研討會 (國外地區-口頭發表)

(第一、通訊作者): 4 點

(第二作者以後): 3 點

International Conference (Oral presentation in a foreign region):

(First author, corresponding author): 4 points

(Second author and beyond): 3 points

B. 國際研討會 (國外地區-海報發表)

(第一、通訊作者): 3 點

(第二作者以後): 2 點

International Conference (Poster presentation in a foreign region):

(First author, corresponding author): 3 points

(Second author and beyond): 2 points

C. 國際研討會 (國內地區-全英文口頭發表)

(第一、通訊作者): 3 點

(第二作者以後): 2 點

International Conference (Oral presentation in English in Taiwan):

(First author, corresponding author): 3 points

(Second author and beyond): 2 points

D. 國際研討會 (國內地區-中文口頭發表)

(第一、通訊作者): 1.5 點

(第二作者以後): 0 點

International Conference (Oral presentation in Chinese in Taiwan):

(First author, corresponding author): 1.5 points

(Second author and beyond): 0 points

E. 國際研討會 (國內地區-英文海報發表)

(第一、通訊作者): 2 點

(第二、三作者): 0 點

International Conference (Poster presentation in English in Taiwan):

(First author, corresponding author): 2 points

(Second and third authors): 0 points

F. 國際研討會 (國內地區-中文海報發表)

(第一、通訊作者): 1.5 點

(第二、三作者): 0 點

International Conference (Poster presentation in Chinese in Taiwan):

(First author, corresponding author): 1.5 points

(Second and third authors): 0 points

G. 國內研討會

(第一、通訊作者): 1.5 點

(第二、三作者): 0 點

Domestic Conference:

(First author, corresponding author): 1.5 points

(Second and third authors): 0 points

2. 需累計6 點方能申請畢業論文口試，申請時需附刊登或發表證明及全文。點數須經本所所務會議審查認可。

Students must accumulate 6 points to be eligible to apply for the thesis defense. The application must be accompanied by proof of publication or presentation and the full text of the work. The points must be reviewed and approved by the Institute Affairs Meeting.

- (四) 研究生經指導教授同意後方能申請計畫口試；計畫口試通過後，得申請碩士學位論文考試，相關規定依據「國立中興大學運動與健康管理研究所碩士論文計畫口試實施辦法」辦理。

Graduate students may apply for the thesis proposal defense after obtaining the approval of their thesis advisor. After passing the proposal defense, they may apply for the Master's thesis defense. The relevant regulations are stipulated in the "National Chung Hsing University Graduate Institute of Sports and Health Management Implementation Guidelines for the Master's Thesis Proposal Defense."

- (五) 口試委員得聘任3~5 人 (含指導教授)，其中校外委員須三分之一以上。

The thesis defense committee shall consist of three to five members (including the thesis advisor), with at least one-third of the members being external to the university.

- (六) 碩士學位考試悉依本校「碩士班學位考試細則」辦理。

The Master's thesis defense shall be conducted in accordance with the "NCHU Implementation Guidelines for Master's Degree Examination."

六、本規定經所務會議通過後實施，修正時亦同。

These regulations shall take effect after being approved by the Institute Affairs Meeting.

The same procedure applies to any amendments.